Додаток 1

Правопис префіксів пре-, при-, прі-
	пре-
	при-
	прі-

	Префікс пре- вживається :

· на позначення збільшеної міри ознаки. Він рівнозначний семантиці слова дуже: премилий (дуже милий), премудрий (дуже мудрий), премудро, премудрість;

· у словах презирливий, презирство;
· у словах старослов’янського походження: преосвященний, превелебний, преподобний.
	Префікс при- вживається :

· на позначення наближення, приєднання: прибути, приклеїти, прибудувати;
· на позначення неповноти чи результату дії: присолити, приморозити, прикрити, присісти;
· а також у похідних від них словах: прибуття, прибудований, приморозок, присідання.
	Префікс прі- вживається у словах:

прізвище, прізвисько прірва.


ЗАПАМ’ЯТАЙТЕ!
Правопис слів іншомовного походження, у яких пре- і при- не є префіксами
Пишемо пре-

президент

президія

преамбула

презентація

претензія

прецедент

претендент

прейскурант
Пишемо при-

привілей

примітив

призер

призма

примат

принцип

та ін.

